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             Protokół Nr      /2024

                      z posiedzenia Komisji ds. Wsi i Ochrony Środowiska

                         Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim,

  które odbyło się w dniu 23 października 2024 roku.

Posiedzeniu przewodniczyła radna Katarzyna Lusina – Przewodnicząca Komisji,  która powitała
wszystkich zebranych, a następnie przedstawiła proponowany porządek obrad, który został przyjęty
jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia

2. Przyjęcie porządku obrad

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia

4. Omówienie sytuacji w leśnictwie na terenie Nadleśnictwa Grodzisk Wielkopolski

5. Omówienie stawek podatkowych na 2025 rok

6. Sprawy bieżące

7. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad. 3  

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

Ad. 4  
Informację  na  temat  sytuacji  w  leśnictwie  na  terenie  Nadleśnictwa  Grodzisk  Wielkopolski
przedstawił Pan Dariusz Szulc – Nadleśniczy Nadleśnictwa Grodzisk. Informacja stanowi załącznik
do protokołu. 
Pan D. Szulc poinformował, że Nadleśnictwo Grodzisk znajduje się w zasięgu trzech powiatów:
grodziskiego,  nowotomyskiego  i  szamotulskiego  oraz  ośmiu  gmin:  Grodzisk,  Rakoniewice,
Kamieniec, Nowy Tomyśl, Opalenica, Lwówek, Kuślin i Duszniki. Składa się z trzynastu leśnictw,
do których należą: Wąsowo, Róża, Porażyn, Porażynko, Bukowiec Stary, Sworzyce, Wioska, Gnin,
Rakoniewice,  Głodno,  Krzewina,  Aleksandrowo  i  Mniszek.  Powierzchnia  ogólna  Nadleśnictwa
wynosi 22 310 ha, powierzchnia leśna wynosi 21 618 ha, a obszar lasów nadzorowanych przez
Nadleśnictwo Grodzisk wynosi 828 ha. 
Do tematu wniesiono uwagi i zapytania:
-  radna D. Przybysz stwierdziła,  że smutne jest  to,  że w środku lasu są drogi i  jeżdżą po nich
samochody. Na lotnisko prowadzą też inne drogi, np. przez Kąkolewo lub Czarną Wieś.
-  Pan D.  Szulc oznajmił,  że  droga na lotnisko w Kąkolewie była  zawsze,  teraz  jest  ona tylko
utwardzona. Poza tym droga jest  najkrótsza, a w przypadku pożaru liczy się czas.  Wyjaśnił,  że
lotnisko  w  Kąkolewie  wykorzystywane  jest  jako  lotnisko  przeciwpożarowe  dla  okolicznych
Nadleśnictw,  a  oprócz  tego  do  oprysków  związanych  z  chemicznymi  zabiegami  ratowniczymi
lasów.



- Burmistrz zapytał, czy w tym miejscu nadal będzie szutrówka?
- Pan D. Szulc odpowiedział, że tak, nie będzie tam żadnego asfaltu.
- radna D. Przybysz mimo wszystko uważa, że na lotnisko można dojechać z innych stron.
- Zastępca Burmistrza w związku z tym, że rybka Strzebla błotna jest pod ścisłą ochroną zapytał,
czy to oznacza, że nie ma jej nigdzie indziej w jeziorach?
- D. Szulc odpowiedział, że na naszym terenie nie ma.
- Zastępca Burmistrza zapytał skąd się wzięła ta rybka?
- Pan D. Szulc odpowiedział, że nie do końca wiadomo. Były sprawdzane oczka wodne i torfianki
na  Kuźnicy,  bo  jest  to  rejon,  gdzie  Strzebla  mogłaby  występować  i  nigdzie  więcej  jej  nie
znaleziono. Siedlisko co roku jest badane i trzeba mieć nadzieję, że przetrwa jak najdłużej.
- Zastępca Burmistrza zapytał, gdzie znajduje się głaz narzutowy?
- D. Szulc odpowiedział, że dokładnie nie wie, ale najprawdopodobniej w lesie na Wąsowie.
- radna K. Nadobnik zapytała co to jest szlak geocaching?
- D. Szulc odpowiedział, że jest to tzw. zaliczanie punktów. W różnych miejscach umieszczone są
skrytki na kesze i zabawa polega na tym, żeby tego kesza znaleźć.
- radna I. Drgas zapytała, czy takiej ścieżki nie ma przypadkiem w Ujeździe?
- D. Szulc odpowiedział, że czy w Ujeździe to nie wie, ale jest wiele takich ścieżek ukrytych w
lesie, o których leśnicy nie wiedzą. Ludzie, którzy zajmują się geocachingiem szukają informacji w
internecie, na forach, wiedzą, że coś takiego jest i gdzie i odszukują skarbów.
- Burmistrz poinformował, że w Grodzisku też są maniacy geocaschingu. W zeszłym roku odbyła
się duża impreza, był zjazd keszerów, którzy chodzili po ulicach miasta i znajdowali ukryte punkty.
- radna K. Nadobnik zapytała, czy są chętni na nocowanie w lesie?
- Pan D. Szulc odpowiedział, że tak. Dla chętnych na biwakowanie dostępny jest kompleks leśny
Głodno. Na stronie Nadleśnictwa znajduje się regulamin.  Biwakowicze nie  muszą się zgłaszać,
chyba, że pobyt jest powyżej trzech nocy w jednym miejscu lub grupa jest powyżej dziewięciu
osób. Trzeba być świadomym, że na terenie kompleksu nie ma miejsc wyznaczonych do palenia
ognisk, a posługiwanie się otwartym ogniem jest zabronione.
- radna D. Przybysz zadała pytanie odnośnie nagminnych wjazdów samochodami do lasów, czy nie
można by wystawiać więcej mandatów?
- Pan D. Szulc odpowiedział, że jest tylko dwóch strażników leśnych na całe Nadleśnictwo, a teren
obejmuje prawie dwa powiaty, bo pół grodziskiego i pół nowotomyskiego.
- radna D. Przybysz stwierdziła, że stojące w lesie samochody to jest koszmar. Może trzeba by
wprowadzić jeszcze większe kary, żeby powstrzymać ten proceder? Kierowcy śmiecą i jest coraz
mniej zwierzyny.
- D. Szulc oznajmił, że na wywóz odpadów Nadleśnictwo wydaje corocznie ponad 200.000 zł, a są
to śmieci, które nie pochodzą z gospodarki leśnej. Co do zwierzyny, to jest jej coraz mniej, ale są to
skutki tego, że chronione są prawie wszystkie gatunki, z wilkiem włącznie, którego jest dość dużo
oraz, że zwierzyna podchodzi do miast. W tej chwili coraz więcej zwierzyny jest przy miastach, a
coraz mniej w ostępach leśnych. 
- radna K. Nadobnik zapytała, gdzie są wilki?
- D. Szulc odpowiedział, że wilki regularnie są widywane w lesie na Sworzycach. Z tygodniowej
obserwacji kamer wynika, że nie jest to jedno stado, tylko za każdym razem inne osobniki.
- radna K. Nadobnik zapytała jak należy się zachować, kiedy spotka się wilka?
-  D.  Szulc  odpowiedział,  że  gdy  spotka  się  wilka  na  swej  drodze  najlepiej  nic  nie  robić,  bo
prawdopodobnie zwierzę szybciej ucieknie niż człowiek. Wilka nie należy prowokować, nie można
krzyczeć, ani przed nim uciekać. Gorsza sytuacja jest, gdy spotkamy wilka będąc na spacerze z
psem, bo wilki pierwsze co, to eliminują konkurencję i może się okazać, że do psa podejdą. Wilki
są terytorialne i mogą uznać psa za zagrożenie.
- Burmistrz zastanawia się ile wilków ma tutaj swój teren, a ile migruje.
- D. Szulc stwierdził, że w tym momencie obszar wilków jest spory, bo wilki bardzo migrują. Na
pewno są osobniki stałe, które wychowały się w tym Nadleśnictwie, ale też młode, migrujące, bo
wilk potrafi przejść kilka nadleśnictw.



- Burmistrz przypomniał, że kiedyś była taka teoria, że obszary leśne mimo wszystko są za małe w
stosunku do potrzeb wilka.
- D. Szulc oznajmił, że wilk w ciągu dnia potrzebuje cztery kilogramy mięsa , więc idzie tam, gdzie
jest zwierzyna. W tych lasach, w których nie ma zwierzyny nie będzie też wilka.
- Burmistrz poinformował, że wilk jest naturalnym regulatorem siedlisk. Gdyby nie było wilka,
wiele zwierząt bardzo mocno by się rozpleniło. Może byłoby dobrze, gdyby wilki mimo wszystko
się gdzieś w okolicy kręciły. 
- D. Szulc przyznał Burmistrzowi rację i stwierdził, że w tym momencie powoli nie ma problemu z
jeleniem, który zjadał uprawy.
- Pani Przewodnicząca zapytała, czy są, a jeśli tak to jakie szkodniki w drzewostanach?
- Pan D. Szulc odpowiedział, że na terenie Nadleśnictwa są pędraki, czyli chrabąszcze majowe. W
zeszłym roku i dwa lata temu na sośnie pojawił się borecznik, który doprowadził do gołożerów.
Gąsienice borecznika zjadły całe igliwie, jakie było na sosnach, na szczęście sosna puszcza bardzo
wcześnie igliwie i drzewostany nie zamarły.
Pani Przewodnicząca podziękowała Panu Nadleśniczemu za obecność i wyczerpujące informacje na
temat leśnictwa w gminie Grodzisk Wielkopolski, a także za szczegółowe odpowiedzi na zadawane
pytania.
 
Ad.5 

Temat stawek podatkowych na rok 2025 omówiła Pani I. Prusak – Skarbnik Gminy. Informacja
stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że stawki podatków od nieruchomości wzrosły o 2,7 % w stosunku
do stawek obowiązujących w roku bieżącym. Proponuje się, aby stawki ministerialne obniżyć o 5 %
we wszystkich rodzajach nieruchomości objętych tym podatkiem.

Proponuje  się,  aby podatek  transportowy pozostawić  na poziomie  tegorocznym, dla  wszystkich
rodzajów pojazdów objętych tym podatkiem. 

Jeśli chodzi o podatek rolny, to ogłoszona została cena żyta,  jest ona niższa w stosunku do roku
bieżącego i wynosi 86,34 zł. W podatku leśnym cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały
tego roku jest niższa od poprzedniego. W ubiegłym roku wynosiła ona 72,03 zł, w tym roku 61,02
zł.

Do tematu nie wniesiono uwag i zapytań.

Ad. 6 i 7

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 Posiedzenie rozpoczęto o godz.15.00 , zakończono o godz 16.05

Protokołowała                                                                      Przewodniczący Komisji

Maria Kępińska                                                                                          Katarzyna Lusina


